
Doxazosin Mesylate 

【OXAD】Xadosin®  SR 4mg/Tab                     ATC Code：C02CA04 

中文名： 薩多心持續性藥效錠 «中國化學» 

適應症： 高血壓、良性前列腺肥大。 

藥理分類： Alpha 1 Blocker; Antihypertensive. 

用法用量： Administration: orally taken in the morning or evening. Do not chew or crush. 
 
Indications and Dosage regimens:  

Benign Prostatic Hyperplasia (BPH), Hypertension: 

Initial, 4 mg QD; titrate at 3~4 weeks intervals based on response.  

Maintenance, 4-8 mg once daily.  

MAX dose: 8 mg/day. 
 
Severe hepatic impairment (Child-Pugh class C): Use is not recommended. 

Avoid use for hypertension treatment (alternative agents have superior risk-benefit 

profiles) in geriatrics. 
  

不良反應： 起身時暈眩、頭痛、暈眩、有睡意、低血壓。 
  

交互作用： 1. Tamsulosin, alfuzosin: ↑ effects of alpha adrenergic blockade. 

2. Tadalafil: ↑ risk of hypotension. 

3. Beta-adrenergic blockers: ↑ hypotensive response to the first dose of the alpha 

blocker. 

4. Nifedipine: ↑ plasma concentration of nifedipine which may result in increased 

risk of hypotension. 
  

注意事項： 1. 整粒吞服。請勿磨粉或嚼碎。 

2. 空藥錠會由身體排出，若在糞便中發現無須驚慌。 

3. 使用本藥初期可能會減弱患者駕駛及操作機械的能力。 

5. 某些正在使用或曾使用α1阻斷劑的患者在進行白內障手術時，會出現手術

中虹膜鬆弛下垂徵候群(IFIS，一種小瞳孔徵候群的變異型)。因為在手術時

IFIS可能會導致併發症，所以，患者在手術前應告知眼科手術醫師目前正在

使用或曾使用α阻斷劑。 
  

懷孕期： 1. 懷孕期間使用本藥的安全性尚未確立。所以，只有在醫師評估利大於弊時，

孕婦方可使用本藥。  

2. Doxazosin crosses the placenta (Versmissen 2016). 

3. Agents other than doxazosin are more commonly used to treat hypertension in 

pregnancy (ACOG 203 2019; ESC [Regitz-Zagrosek 2018]). 
  

授 乳 期： 1. 授乳期間使用本藥的安全性尚未確立。所以，只有在醫師評估利大於弊時，

授乳婦女方可使用本藥。 

2. Doxazosin is present in breast milk. (case report) 

3. In general, breastfeeding is considered acceptable when the relative infant dose of 

a medication is <10% (Anderson 2016; Ito 2000).   

 


